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Välkommen till Götas årsmöte 12 mars!
Alla medlemmar är varmt välkomna till årsmötet som hålls 
i klubblokalen i Spinnhuset tisdagen den 12 mars 2024 
klockan 19. 
Fika finns från 18.15, så att vi har tid att umgås. Mötet 
börjar 19.00.

Årsmötet 2024 är ett beslutande möte med bland annat en proposition 
kring förändring av sällskapets stadgar på dagordningen.

Dagordning
1. Årsmötets öppnande samt val av ordförande och sekreterare för
mötet
2. Fastställande av röstlängd för mötet
3. Fråga om mötet är kallat på rätt sätt
4. Fastställande av dagordning
5. Val av protokolljusterare och rösträknare
6. Föredragning av styrelsens verksamhets- och förvaltningsberättelse
för senaste verksamhetsåret
7. Revisorernas berättelse
8. Fastställande av resultat- och balansräkning
9. Fråga om ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter
10. Fastställande av verksamhetsplan, budget, arvoden och avgifter för
nya verksamhetsåret
11. Val till styrelse, kommittéer och övriga ledamöter
12. Val av revisorer och revisorsuppleanter
13.Val av valberedning
14. Motioner

Från medlem Per Runhammar om verkstaden på Långholmen
15. Propositioner
16. Stadgeändringar
17. Övriga frågor
18. Mötets avslutande
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2023 års verksamhet i kommittéerna:

Varvskommittén:

Nyutbildade traktor- och vagnsförare
Sjösättning och torrsättning med Götas traktor och vagn förflöt 
utan någon större allvarlig incident under året. Men vid ett 
sjösättningstillfälle var kölstoppet i vagnen ej borttaget när traktorn 
körde in vagnen varvid båten på vagnen kalvade snett framåt/nedåt. 
Vi lyckades räta upp båten och fullfölja sjösättningen utan att behöva 
tillkalla en kranbil.
   En utmaning har varit att vid upptagning av båt få kölen 
centrerad på kölbalken när det är mer strömt eller hård västlig vind 
i Långholmskanalen. Om inte kölen ligger någorlunda centrerad på 
kölbalken kan båten inte pallas av på ett säkert sätt. För att hantera 
problemet har vagnen modifierats på ett sätt så att båtens köl fixerats 
på kölbalken.
   Vid sjösättningarna togs några båtar med slinget mellan bommarna 
i stället för att båtens köl står på vagnens kölbalk. Det fungerade bra, 
men tar lite längre tid mest på grund av mindre rutin vid inställningen 
av slingets läge och anspänning.
   Vi har diskuterat att med baktunga båtar använda slinget som extra 
säkerhet, utöver den vajer som håller ner förstäven. Vi testade det när 
vi tog upp sista båten i år, en Sigma 41 med relativt hög vikt och som är 
baktung, vilket fungerade bra och kändes säkert.
   Traktorn var på stor service hos Cargotec i Jordbro och vagnen var 
på modifiering hos Johanssons mekaniska i Rimbo. Vi utbildade även ett 
par ny traktor- respektive vagnförare under året.

Hamnkommittén:

Rustad slip och nya bryggor
Undersökande arbeten påbörjades vid lilla slipen och åtgärderna blir 
troligen inte så kostsamma som vi tidigare förutspått. Motorbromsen 
har bytts ut, men det återstår en del arbete .
   En delvis ny elcentral fick bytas ut med hjälp av en medlem som är 
elektriker, vissa lampor / armaturer har också löpande bytts ut. 

Besvär med B-bryggans inre ponton som varit sjunkbenägen fick via 
idrottsförvaltningen tömmas på vatten eftersom den har läckt ett 
par år och problemet har varit återkommande. I november fick vi ett 
erbjudande av idrottsförvaltningen att byta ut samtliga pontonbryggor 
vilket innefattar A-, B- och D-bryggan. Arbetet börjades i december 
och ett arbetslag (klubbarbete) tog vid att rensa gamla bryggor på el, 
vatten samt lyktstolpar.
   Låsen vid F-bryggan har setts över och då dessa stolpar av trä rör 
sig på grund av väder så är det något man får ha koll på: det gäller 
samtliga trägrindar.
   Vad beträffar den regelbundna bojkollen så måste den förbättras 
av flera medlemmar. Att inte bry om sin egen båt är en sak, men att 
grannbåten kan skadas är inte sjömannamässigt! Läs mer om den 
viktiga kontrollen av bojar på hemsidan.

Jungfruholmarna:

Trädinventering, ny gräsmatta och fest
Jungfruholmarna har varit öppet för besökare mellan 29 april och 14 
oktober. Vi har haft 561 betalande nattgäster (motsvarande siffra för 
2021 och 2022 var 564).

Koll på boj! Minst vart tredje år 
måste boj och förankring inspekteras 
och åtgärdas vid behov. 
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Gästhamnen har skötts exemplariskt av tiotalet hamnvärdar som 
utöver att välkomna gäster och ta betalt, även har städat duschar, 
toaletter och allmänna utrymmen, utfört arbeten och sett till att alla 
har trivts.

Utöver öppnings- och stängningsdagar har inga extra klubbarbets-
dagar anordnats, då Sällskapet valt att fokusera på Röda mastskjulets 
färdigställande. Bland de arbeten som ändå kunnat utföras under året 
kan följande nämnas:
• Friggeboden har tvättats och målats utvändigt.
• Nedre delen av servicehusets fasad har målats.
• Virket från gamla kajen, som inte kunde eldas då det var impregnerat,
har bogserats till Jungfrusund för bortforsling, tillsammans med en
gammal hydrofortank som länge stått utanför förrådet.
• En ny gräsmatta har anlagts vid den nyrenoverade kajen. Där kan
man nu sitta och njuta av kvällssolen i en av de gamla teaksofforna. En
björkplanta har flyttats från södra ön och planterats där.
• De stenlagda grillplatserna på södra kajens gräsmatta har gjorts
större och flyttats, för att minska risken för brand.
• En stor al vid dansbanan har fällts då den drabbats av sjukdom

(möjligen Phytophthora x alni). En inventering av Jungfruholmarnas 
träd har påbörjats. Hittills har 64 ekar, 51 björkar, 46 alar samt lönn, 
lind, pil, alm, körsbär och rönn märkts ut på en digital karta. Syftet med 
inventeringen är att få en långsiktig överblick över trädens tillstånd och 
kunna förebygga smittspridning. Tyvärr verkar det dock som att två 
almar bakom Klubbhuset drabbats av almsjuka.
• Trappan som leder från kajen till Servicehuset har lagats.
• Bastubryggan, som enligt uppgift härstammar från 1950-talet har
rostat sönder på undersidan och fått en provisoriskt lagning.

Under året har följande evenemang genomförts.
• Jungfrusundsregattan, i samarbete med Ekerö Båtklubb.
• Midsommarfirande - välbesökt även i år tack vare det vackra vädret.
• Seglarläger, i samarbete med Mälarhöjdens Kanotsällskap.
• Mälarpiraternas miniläger.
• Kräftskiva.
• Korv & Paket-helgen.

Kappseglingskommittén:

SM-deltagande och slagdueller i frisk vind
Av fyra planerade kunde två genomföras under lättsamma former 
på fjärden utanför Långholmen. Efteråt bjöds på korv och snack om 
seglingarna. 18 båtar deltog i Korv & Paket vilket får anses vara god 
uppslutning. Seglingen genomfördes i relativt frisk vind och den långa 
kryssen ut mot Jungfruholmarna bjöd på många slagdueller.  
GSS har varit representerade på flera seglingar och mästerskap under 
det gångna året, exempelvis M båts-SM, Gotland runt och flera 
shorthandseglingar.

Långholmskommittén:

Röda mastskjulet fyllt med master
Långholmskomittén omorganiserades med mera tydliga funktioner 
inom kommittén. Johan Sjömark blev ansvarig  för ordningen i 
Roddarskjulet och Karin Grelz för skåpen, vilket har löpt ut väl.

Grön frälsarkrans? Matts Beckman, 
Lars Forslund och Eva Heibert firade 
midsommar på holmarna.
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Skjulen har träget klotterövermålats i takt med att klottret uppstår och 
taken har skottats fram under drivor av löv som börjat bilda jord. 
   I spinnhuset har “garderoben” städats och är nu mer framkomlig och 
full av förbrukningsmaterial. Stolsitsar och stolsryggar har bytts ut och 
just nu är alla Bauhaus-stolarna sittbara. Spinnhuset fortsätter hyras 
ut med ojämna mellanrum och däremellan tjänar det gott som lokal 
för luncher och fika samt torsdagarnas “ärtsoppeluncher” (utan själva 
ärtsoppan i slutet av året på grund av brist i butikerna). 
   Röda mastskjulets långa historia har fortsatt. Långholmskommittén 
slapp arbetet med huset i år då projektledningen har letts av ordförande 
Lotta. Till sommaren kom nästan all panel upp samt målades med 
hjälp av många ivriga medlemmar som gjorde långa klubbarbeten. Till 
hösten kom även elen på plats, samt ställning för förvaring av master. 
   Tack alla medlemmar som gjort klubbarbete, det är ni som gör det 
möjligt!

Miljögruppen:

Sanering av träbåtar och ny avfallshanteringsplan
Lova-bidrag, lokala bidrag för vattenvård, beviljades för sanering av 
återstående träbåtar. Arbetet ska vara färdig 2025.
   I samarbete med Heleneborgs Båtklubb har medlemmar återigen 
kunnat köpa antifrysvätska som är ogiftig för ett bra pris. Många 
medlemmar har utnyttjat detta. Nytt för året var att antifrysvätskan 
såldes utanför spinnhuset på GSS.
   En ny avfallshanteringsplan har presenterats för medlemmarna och 
godkänts på höstmötet. Denna mer detaljerade avfallshanteringsplan 
har godkänts av Stockholms kommun och gäller i fem år.
   GSS har informerat Ekerö kommun om att Jungfruholmarna 
inte har fler än 24 båtplatser och därför inte behöver upprätta 
avfallshanteringsplan.
   Långholmsgruppen har skaffat nya avfallskärl (tre 
sorteringsalternativ) till pentryt.
   Regelbunden tillsyn av miljöcontainern har utförts och 
miljöinformationen på hemsidan har uppdaterats.
   Miljösamordnaren har deltagit i SMBF:s miljökonferens.

Festkommittén:

Pirathelg, pubar och partyn
Årets stora förändring är att barnverksamheten, i den tidigare 
fristående gruppen Mälarpiraterna, har börjat bli en del av 
Festkommitténs verksamhet. 
Till exempel har vi arrangerat 
en pirathelg för barn på 
Jungfruholmarna samt haft 
barnstuga i samband med 
höstrustning. Vår traditionella 
verksamhet med pubar, fester, 
Korv & Paket och skaffning 
vid andra aktiviteter har 
fortsatt som vanligt. 

Redaktionskommittén:

Löpande publicering och utredning om framtiden 
Tre nummer av Götakryssaren har publicerats under året och 
information har publicerats på hemsidan och Facebook löpande. En 
utredning har inletts om hur informationen till medlemmarna ska 
förmedlas på bästa sätt framöver.
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minska antal båtar de senaste helgerna.Vi vet nu vilka båtar som är 
besvärliga att framförallt torrsätta.  Ett förslag att torrsätta dessa en 
vardagskväll (en per kväll).
Vi ska även göra en komplettering/modifiering av stävstöttan på 
vagnen då vissa korta båtar visat sig ej nå fram till stävstöttan om 
sidobommarna ska komma i rätt läge.
Varvskommittén kommer under året att utbilda ytterligare några fler 
traktor-vagnförare. Intresserade kan anmäla sig till varvskommittén! 

Hamnkommittén:

Flytbryggor kompletta med el och vatten
Planen för början av året blir att idrottsförvaltningen skall slutföra 
arbeten med bryggorna. Det kommer att monteras nya landgångar och 
de nuvarande i trä byts ut.
   En större insats med återmontering av el och vatten kommer att 
behöva utföras, detta sker under mars/april. Även nya bryggnummer 
skall monteras – en kraftsamling av medlemmar kommer att utlysas!
   Arbeten med lilla slipen ska slutföras till sommaren.

Verksamhetsplan 2024:
Föregående års verksamhetsplan gick bland annat ut på att skapa 
många tillfällen för sociala aktiviteter i Götas regi. Det har skett en hel 
del, och Mälarpiraterna är de som tillfört mest, väl investerad tid för 
våra yngsta medlemmar!
   2024 är året då slipen blir klar, Björken utanför Röda mastskjulet 
planterad och nya skåp kommer på plats. På upptagningsvagnen 
kommer ett hydrauliskt system som blir mer precist, dämpar bullret 
och sparar diesel.
   Arbetet med att förtydliga och anpassa rollerna i styrelsen pågår så 
att det ska kännas lätt att axla en roll ett par år, oavsett livssituation. 
   2024 blickar vi framåt samtidigt som vi som resten av samhället ser 
över våra utgifter och intäkter. 

Ordförande Lotta Hertzberg
Varvskommittén:

Fortsatta förbättringar vid torr- och sjösättning
Sjösättningsdagarna är helgerna 13/14 april, 20/21 april och 
27/28 april. Med stor sannolikhet blir det någon eller några senare 
sjösättningsdatum för de som har större saneringsjobb av framförallt 
botten. Beroende på var de båtarna står på varvsplan, kan de behöva 
flyttas om de hindrar annan båt att sjösättas. Vi återkommer till dag 
eller dagar beroende på väderutvecklingen under mars och april.
   Vi kommer att fortsätta med modifiering av vagnen/traktorn 
med att kunna stänga av traktorns motor och att det då startas en 
eldriven (24V dc) hydraulpump på traktorn som övertar funktionerna 
på vagnens manövrering, plus att vagnen då kan justeras i längdled 
med en lång hydraulkolv. Vi planerar att detta ska vara i funktion till 
sjösättningarna. 
   De skyddsfendrar runt bommarna för att förhindra klämskador ska 
förbättras eller beställa nya något längre,
   Projektet med att komplettera vagnen med ett justerbart sling 
mellan sidobommarna har nu testades ett par år på ett antal båtar. 
Vissa problem återstår att prova ut, speciellt inställningen av höjden på 
vagnen. 
   Vi ska titta närmre på planeringen av torrsättningarna i höst och 
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Kappseglingskommittén:

Locka fler till kvällskappseglingarna
Under 2024 vill kommittén öka intresset för kvällskappseglingarna 
i klubben. Vi vill förbättra informationen på hemsidan och Facebook 
och tydligare förmedla att seglingarna sker under lättsamma och 
trevliga former. Vi planerar att införa någon typ av föranmälan så att 
arrangörer och deltagare vet att seglingarna blir av och vilka som 
kommer delta. 
   Kommittén vill hålla intresset uppe för Korv & Paket-arrangemanget. 
Vi kommer förbättra kommunikationen om start, bansträckning 
och seglingsföreskrifter och kommer noggrannare planera banans 
sträckning för att undvika kryss i för trånga passager. Kommittén 
kommer fortsätta uppmuntra och bevaka medlemmarnas insatser i 
andra kappseglingar.!

Långholmskommittén:

Minst en strykning till på nygamla mastskjulet
Under året planeras underhåll av skjulen: mastskjulens tak ska tvättas 
och målas.
   Nya röda mastskjulet ska få sina sista lister på plats och målas en 

Jungfruholmskommittén:

Reparation av bastubryggan och nya fartskyltar
Våra klubbholmar öppnar för besök 4 maj, och kommer hålla öppet 
till 19 oktober. Hamnen är bemannad veckovis från mitten av juni till 
mitten av september, och under helger före och efter denna period.
   Utöver öppning och stängning planeras arbetsdagar 18 maj och 31 
augusti.
   Årets evenemang är som vanligt midsommarfirande, seglarläger, 
kräftskiva, Korv och paket samt piratläger för de yngre. I skrivande 
stund finns ingen information om Jungfrusundsregattan.
   Hamnavgift är oförändrat vara 220:-/dygn och 80:-/dag. Liksom 
förra året är endast båtar registrerade i GSS eskader avgiftsbefriade på 
Jungfruholmarna.

Några av de projekt som kommittén tittar på:
• Reparation av bastubrygga
• Omläggning av takpapp, bastu och vedbodar
• Renovering av pensionärsbryggan
• Uppsättning av två nya 5 Knop-skyltar
• Nya utemöbler till södra kajen.

Lång trogen tjänst. Den uppfällbara 
bastubryggan byggdes på 1950-talet, 
och behöver rustas eller bytas ut.

Skoj, lärande och tävling. Med tydligare 
information ska fler lockas till Götas kapp-
seglingar. Bilden är från Korv & Paket 2023 
och alla segel i sikte tillhör Götas eskader.
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gång till. Skåp kan börja byggas om budgeten tillåter. 
   Verkstaden planeras få lite extra kärlek och en översikt och åtgärder 
för brandskydd ligger kvar som åtgärd under året.
   I Spinnhuset planeras det för ett toalettbyte samt se till att det är 
kallt vatten där det ska respektive varmt vatten där det ska. 
   Vi fortsätter märka upp, städa ur och skapa tydlighet i våra lokaler.

Miljökommittéen:

Rena giftfria skrov av plast och trä
Saneringen av träbåtar ska påbörjas vilket gäller 12–13 båtar. Vi ska 
också samordna initiativ till metoder för rengöring av giftfria skrov.
   I samband med inventering av elförbrukning utreds energibesparande 
åtgärder.
   I samarbete med Heleneborgs Båtklubb fortsatt tillhandahålla 
miljövänlig antifrysvätska till ett gynnsamt pris.
   Uppdatera rutiner och instruktioner i enlighet med lagar och regler.
   Miljögruppen ska bevaka miljöaspekter i klubbens verksamhet, 
exempelvis framtidsvisioner och nybyggnationer et cetera. Gruppen 
ska genomföra kontroll/städning av miljöcontainern månatligen vår 
och höst samt beställa tömning och ändring av sorteringen. 
   Ansvara för att Göta deltar i miljökonferenser (SBU och SMBF). 

Festkommittén:

Fortsatt fest på holmarna
Barnstuga och årets andra pub arrangeras i samband med vårrustning. 
Pirathelg för de små, kräftskiva och Korv & Paket kommer att hållas i 
augusti och september. Barnstuga vid höstrustning plus en höstpub! 

Redaktionskommittén:

Färre tryckta kryssare
Fyra nummer planeras av Götakryssaren under året, men endast två 
planeras att tryckas. Tidningens form ska också utvecklas. Rutinerna 
för uppdatering av hem- och Facebook-sida ska bli tydligare. Arbetet 
med klubbens arkiv fortsätter och uppslag till artiklar från medlemmar 
är varmt välkomna! 

Dans kring lövad mast. Jungfruholms-
kommittén laddar även i år inför 
midsommarfirandet i juni!
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Budget 2023 jämfört med utfall och budget 2024Resultaträkning 2023

Balansräkning 2023



22 23

Förslag på avgiftshöjning för Göta SS 2024
Medlemsavgifter: 
Medlemsavgift 400 kr/år. Ny avgift 450 kr/år.
Medlemsavgift familjemedl. 125 kr/år. Ny avgift 150 kr/år.
Medlemsavgift juniormedl. 125 kr/år (upp till 21 år). Ny 
avgift 150 kr/år.
Medlemsavgift seniormedl. 100 kr/år. Ny avgift 125 kr/år.
Inträdesavgift 300 kr
Inträdesavgift familjemedlem 50 kr
Inträdesavgift juniormedlem 50 kr
Avgift kö till hamn- och varsplats 0 kr, kräver 
medlemskap
 
Båtavgifter:
Eskaderavgift
Eskaderavgift 300 kr/båt/år
Eskaderavgift seniormedlem 200 kr/båt/år
Eskaderavgift juniormedlem 200 kr/båt/år
Hamn- och varvsavgifter
Grundavgift 950 kr/år. Ny avgift 1000 kr/år.
Grundavgift seniormedl. 425 kr/år. Ny avgift  475 kr/år.
Grundavgift juniormedlem 425 kr/år. Ny avgift 475 kr/
år.
Hamnplatsavgift (B + 0,4) x 700 kr/säsong. Ny avgift 
850 kr/år/säsong.
Hamnplatsavgift vinterliggare (L + 0,6) x (B + 1,0) x 76 
kr/säsong. Ny avgift 90 kr /säsong.
Varvsplatsavgift (L + 0,6) x (B + 1,0) x 76 kr/säsong. Ny 
avgift 90 kr/säsong.
Jolleavgift, ramp (L + 0,6) x (B + 1,0) x 76 kr/säsong. Ny 

avgift 90 kr/säsong.
Jolleavgift, ramp, juniormedl. 350 kr/säsong. Ny avgift  400 
kr/säsong.
Upptagnings- och sjösättningsavgift 700 kr/år. Ny avgift 
900 kr/ år.
B = båtens bredd (m)

L = båtens längd (m)

Nyttjanderättsavgift 3000 kr.
Debiteras första gången hamn eller varv utnyttjas

Förvaring:
Skåpavgift 350 kr/år. Ny avgift 500kr/år.
Jolleavgift, fack 350 kr/säsong. Ny avgift  400/år.

Avgifter som återinförs
Uteblivet klubbarbete 0 kr 1500kr, debiteras på våravin
Förseningsavgift avi påminnelse 2: 100 kr

Nya avgifter
“Merarbetesavgift”
Flytt av båt på varvsplan vid sjösättning om ägaren anmäler 
efter 1 april: 400 kr
Utebliven närvaro vid sjösättning/torrsättning/flytt av båt: 
400 kr

Anmälan om annan torrsättningsdag efter 1 september: 400 
kr
Ej anmäld vinterhamn: 400 kr **
**Medlem som ska ligga i hamnen under vintern ska 
meddela hamn och varv före 1 september.
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Proposition om ändring av stadgar:
Stadgar 
Göta Segelsällskaps stadgar antogs första gången 8 november 1895 och 
reviderades senast 2019.
Stadgarna reglerar bl.a. Sällskapets syfte och mål med verksamheten, 
beslutsfattande och villkor för medlemskap. Stadgarna kan bara ändras 
av två på varandra beslutande föreningsmöten. Stadgarna kompletteras 
av ordningsregler.

Ordningsregler
I Sällskapets Ordningsregler beskrivs villkoren för verksamheten i 
större detalj, såsom allmänna bestämmelser om avgifter, tilldelning 
av båtplats, nycklar och klubbarbete. Därutöver finns regler specifika 
för Sällskapets verksamhetsområden Hamn, Varv, Långholmen, 
Jungfruholmarna och Miljö. Sällskapets ordningsregler antas 
vid beslutande föreningsmöte. Ordningsregler kompletteras av 
Anvisningar.

Anvisningar
Anvisningar kan avse till exempel handhavande av utrustning, 
instruktioner och föreskrifter för nyttjande av Sällskapets anläggningar, 
eller tillfälliga restriktioner såsom eldningsförbud. Anvisningar skrivs 
av styrelsen eller respektive verksamhetskommitté.

Skälet för stadgeändring 2023/24.
En stadgeändring i Stockholm-Mälarens Båtförbund innebär att 
samtliga anslutna båtklubbar måste ändra sina stadgar.

Eftersom Göta Segelsällskap därför ändå under 2024 måste genomföra 
en stadgeändringsprocess så finns det anledning att samtidigt göra 
justeringar av stadgarna för att undvika missförstånd och förenkla 
tolkningen av stadgarna, liksom att ta hänsyn till en del praktiska 
frågor.

 

Förslag
Styrelsen föreslår årsmötet att anta bilagda förslag till stadgeändringar. 

För att beslutet skall träda i kraft måste förslag till stadgeändringar 
beslutas med biträde av minst 2/3 av de röstande vid 2024 års årsmöte, 
samt i dess helhet accepteras, likaledes med minst 2/3 majoritet av 
2024 års höstmöte. 

Förslag till stadgeändringar:
STADGAR FÖR GÖTA SEGELSÄLLSKAP
Göta Segelsällskap bildades den 10 augusti 1895 i Stockholm.
Stadgarna är antagna den 8 november 1895 och reviderades 1902, 
1906, 1912, 1919, 1922, 1933, 1957, 1969, 1988, 1993, 1996, 1999, 
2001, 2008, 2012, 2014, 2016, 2017 samt 2019. 
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Motion till årsmötet 2024
av Per Runhammar

Jag motionerar härmed om att årsmötet ger i särskilt uppdrag åt styrelsen 
att under 2024, genom Långholmskommittén, försäkra sig om att Göta 
Segelsällskaps verkstad rustas upp och genomgår nödvändig förnyelse vad 
gäller materiel för att kunna utgöra en säker och ändamålsenlig lokal för 
föreningens medlemmar att arbeta i. Denna motion specificerar inte något 
inköp av specifika maskiner, eller införande av specifika utan begränsar sig till 
följande fyra punkter: 
1. Lokalens befintliga fyra maskiner (pelarborr, rikt och planhuvel,
bordcirkelsåg samt tallriksslip) skall vara genomgångna, välfungerande och
utrustade med spånsug.
2. Lokalen i stort ska utrusta s med lämplig spånsug, antingen en central
enhet eller flera mindre, vid maskinerna.
3. Rutiner för regelbunden städning av lokalerna samt rutiner för att
ordningsregler i lokalerna efterlevs ska finnas, och vara dokumenterade.

4. Långholmskommittén ges fria händer att eventuellt införa ett system med
”verkstadskörkort” för medlemmar, som begränsar tillgången till lokalen till
de som har genomgått en grundkurs i säkerhet och lokalskötsel. Notera att
motionen inte kräver detta, endast att Långholmskommittén ges mandatet att
införa körkortet om de finner det lämpligt.
   Notera att denna motion inte ställer krav på några stora investeringar 
utöver spånsug. Dock innebär kravet på drift och underhåll av lokalerna och 
maskinerna en viss löpande kostnad, men inte i närheten av vad det skulle 
kosta att köpa nya maskiner.
   Bakgrunden till denna motion är att verkstaden idag är hälsofarlig, 
både direkt (damm i luften) samt potentiellt (maskiner med bristfällig 
tillsyn).Vidare är bakgrunden till denna motion att jag som skriver den 
har under ett flertal år, enträget och resultatlöst uppmanat styrelsen samt 
Långholmskommittén att genomföra ovanstående Bristen på handling har 
inte berott på illvilja från någon funktionär, utan på att det har varit svårt 
att prioritera verkstaden när annat har varit mer skriande. Nu anser jag dock 
att tiden är mogen, och j ag vill försäkra mig om resultat genom ett direkt 
uppdrag från årsmötet.

Per Runhammar

Styrelsens svar: 
Styrelsen tackar för motion skriven av medlemmen Per Runhammar. 
Motionen besvaras punktvis: 

1. Svar: Långholmskommittén anser att pelarborrmaskin, bordcirkelsågen
och tallriksslipen (bandslip) ingår i verkstadsutrustningen. Kombimaskinen
plan-/rikthyvel/bandsåg tar inte kommittén ansvar för i nuläget, det saknas
skyddsutrustning och anhåll på rikthyveln och oklart om bandsågen fungerar.
Spånsug behandlas i nästa punkt. Kommittén tycker det är en god idé att
någon maskinkunnig går igenom maskinerna 2 ggr per år, höst och vår och
att medlemmar däremellan meddelar kommittén att något behöver bytas ut/
åtgärdas däremellan. I rådande budgetläge kommer inga spontana inköp
ersättas utan måste först godkännas av kommittéchef  som är budgetansvarig.
Förslag bifall för de delar som stämmer överens med kommitténs noteringar.

2. Svar: Långholmskommittén budgeterar för en begagnad central spånsug
med 5000 kr för året 2024. Kommittén påpekar att utsug saknas för tallriks/
bandslipen som är den som dammar mest.
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Förslag bifall för inköp av begagnad spånsug

3. Svar: I ordningsreglerna 4.8-4.11 står skrivet hur medlem ska använda
verkstaden. Styrelsen avser att under 2024 uppdatera ordningsreglerna
och ta till beslut på höstmötet 2024. Långholmskommittén ser över om
verkstadsreglerna behöver förtydligas gällande efterlevnad kan inte styrelsen
kontrollera varje medlem men om det framkommer att medlem ej sköter sig
vidtas åtgärder.
Förslag avslag, Punkt 3 anses redan i bruk, och förändring av ordningsregler
står på styrelsens agenda för 2024
4. Svar: Långholmskommittén anser att verkstaden i dess nuvarande
utformning är en ”genomgångslokal” samt att medlemmar kan behöva besöka
verkstaden för att bruka ett skruvstäd eller en arbetsyta och anser det därför
som ett för stort projekt att inför verkstadskörkort i den nuvarande lokalen.
Kommittén tycker dock att kunskap är en god ide och kommer efterlysa person
som vill ställa upp två tillfällen per år, vår och höst, för att ha genomgång för
medlemmar som vill lära sig mer.
Förslag avslag på punkt 4.

Förslag till årsmötet är bifall på punkt 1 & 2 med Långholmskommitténs 
kommentar och avslag på punkt 3 & 4.




